



كم هو عظيم حب المسيح لنا

- ❖ يحدثنا إنجيل اليوم عن قصة المرأة الخاطئة "إمراة في المدينة كانت خاطئة" (لو 7 : 37)... كانت خاطئة لكنها الآن تائبة... كانت خاطئة ومعروف للجميع... كانت تشرب الخبثية، وتعيش بالخبثية، وتأكل من الخبثية وكل ضحاياها أقياء لكنها تابت. كيف تابت؟ لا اعلم. متى تابت؟ لست ادري. كل ما أعرفه هو أنها تابت،
- ❖ ربما سمعت يسوع يتكلم فتأثرت بكلامه. ربما رأته يغفر للمرأة التي امسكت في ذات الفعل فتحرك قلبها، ربما رأته يجلس مع العشارين والخطاة فتجدد رجاؤها. ربما سمعت تعاليمه فإنتفتحت قلبها. المهم أنها كانت خاطئة واليوم هي تائبة..
- ❖ تابت وجاءت تقدم للرب شكرها. شعرت أنه إنتشلها من حماة الخبثية بكلامه، بنظراته ومحبته التي تفوق كل عقل فأحبت طهارته ونقاوته وتعليمه وجاءت لتقدم دموع توبة ودموع شكر. جاءت تطلب الغفران دون أن تتطق بكلمة، لكن مشاعر الحب أظهرت توبتها.
- ❖ قال عنها السيد المسيح "غُفرت خطاياها الكثيرة لأنها أحبت كثيراً" يبدو القول مقلوباً، فالطبيعي عند البشر أن يُغفر ثم نحب. في منطق العالم إن غفرت لي أحبك، أعطيني فأشكرك، أطلب مني فأخدمك. أما نظرة المسيح فتختلف عن نظرة العالم. المرأة أحبت دون أن تطلب فنالت كثيراً غُفر لها كثيراً. قدمت محبة فغُفر لها، قدمت هذه المحبة في صورة دموع، قدمت هذه المحبة في صورة توبة، قدمت هذه المحبة في صورة غسل الأرجل ومسحها بشعر الرأس. الإنسان التائب لا يظهر محباً في أعين الناس أما في أعين الله فهو محب.
- ❖ لقد نظر إليها السيد المسيح فرأى فيها صورة الكنيسة المجاهدة، رأى فيها صورة كل إنسان تائب يأتي ليرتمي تحت قدمي المسيح. لقد ترك المسيح قدميه للمرأة الخاطئة لتقبلهما، أما لنا فقد ترك لنا جسده كله لا نقبله بل لنلتهمه ونشعب به، ترك لنا دمه لنرتوى. نعم يا أحبائي تركهما لكل خاطيء جوعان للتوبة، تركهما لكل شفيتين نجستين لتتطهرا بلمسه. أه يا أحبائي كم هو عظيم حب المسيح لنا!

How great is Christ's Love for us

- ❖ Today's Gospel speaks about the sinner woman "And behold, a woman in the city who was a sinner" (Luke 7 : 37)... She was sinner but now she is repentant... she was sinner and everybody knew it...she was drinking sin, living by sin, eating from sin, and all who were slain by her were strong men...but she repented. How? When? I don't know, all what I know is that she repented.
- ❖ Maybe she heard Jesus speaking and she was touched by His words. Maybe she saw Him forgiving the woman who were caught in adultery and it moved her heart. Maybe she saw Him sitting with the tax collectors and the sinners so, her hope was renewed. Maybe she listened to His teaching and her heart was opened. The important thing is that she was sinner and today she is a repentant.
- ❖ She repented and came to the Lord to thank Him. She felt that He lifted her from the dirt of the sin by His words, His looks and His love which is beyond any mind. She loved His chastity, purity and teaching so, she came to offer tears of repentance and thanks. She came to ask for forgiveness without saying a word but the love feelings showed her repentance.
- ❖ The Lord Jesus said about her "Therefore I say to you, her sins, which are many, are forgiven, for she loved much". It seems that the situation is reversed. normally, from the human point of view, you forgive first then you are loved, that is the world's logic, if you forgive me I love you, you give me and I thank you, ask me and I will serve you; but the Lord is different, the woman loved without being asked to, so, she received much... she was forgiven much. She offered love that is why she was forgiven... she offered the love in repentance, in washing the Lord's feet with her tears, in wiping them with the hair of her head. The repentant person does not appear as a loving person in the eyes of the world, but in the eyes of God he is.
- ❖ The Lord Christ looked to her and saw in her a picture of the fighting church, of every repentant person who comes to lay under His feet. The Lord let the sinner woman to kiss His feet while He left for us His whole body to eat and His blood to drink. Yes, my beloved, He left these for every sinner searching for repentance, for every unclean lips to be purified.... How great is Christ's Love for us.

Church News and Schedule by telephone: 274-1588
Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service schedule	مواعيد الخدمة			
+ Meeting of St. John the beloved group	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7 - 8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group (graduates)	Thu	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Coptic hymns class (KG - Grade 6)	Sat	1½ - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 6 - KG)
+ Sons of Light Club	Sat	2½-7	PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Coptic hymns class (high school & +)	Sat	6 - 7½	PM	+ درس ألحان و قبطي (high school & +)
+ Vespers prayer, Bible study and praises	Sat	7½	PM	+ عشية، درس كتاب، تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun	8½- 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	12 - 1	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	2 - 3	PM	+ إجتماع الخدمة

أخبار الكنيسة

1. خدمة البازار سوف تبدأ بمشيئة الله يوم السبت 25 أكتوبر - وتحتاج الخدمة إلى سيدات وشباب للعمل. رجاء الإشتراك في هذه البركة بالإتصال بالسيدة مرفت صليب (450-689-7529).
2. نرجو ملاحظة التعديلات التالية في المواعيد المعلنة في الأسبوع الماضي لمؤتمرات لعام 2009 كالتالي:
أ. مؤتمر الخدام السبت 24 و الأحد 25 يناير 2009.
ب. مؤتمر الشباب الجمعة 31 يوليو ، والسبت والأحد 1 و 2 أغسطس.
ج. مؤتمر الشباب الصغير سيعن حالما يتم الإتفاق على مواعيد.
3. درس الكتاب المقدس بعد عشية السبت القادم من سفر اللاويين.
4. إجتماع أسرة ماريوحنا الثلاثاء القادم.

خطوبة مباركة

تهنيء الكنيسة أبناءها بيشوى بسادة وميراندا يسى بالخطوبة المباركة وترجو تمام الفرح بالإكليل المقدس

إكليل مبارك

تهنيء الكنيسة أحبائها إيهاب سليمان وعروسه ساندرنا نسيم بالإكليل المبارك وترجو لهما حياة سعيدة مباركة وثمرًا صالحًا.

CHURCH NEWS

1. The bazaar will begin Saturday October 25, this service is in need for women and youth to work in it. To participate in this blessing please call Mrs. Mervat Salib (450-689-7529).
2. Please note the following modification in the dates announced last week for the conventions of the year 2009 which will be as follows:
a) Servants convention: Saturday 24 January and Sunday 25, January 2009
b) Youth convention: Friday 31 July, Saturday 1st and Sunday 2nd of August 2009.
c) The dates of the Junior Youth convention will be announced as soon as they will be decided.
3. Next Saturday's Bible study will be from the book of Leviticus.
4. Meeting of St. John the beloved will be Next Tuesday.

Blessed Engagement

The Church congratulates her beloved Bichoy Bissada and Miranda Yassa for the blessed engagement and wishes them the complete happiness with the Holy Matrimony

Holy Matrimony

The Church congratulates her beloved Ihab Soliman and his bride Sandra Nessim for the Holy Matrimony and wishes them a happy and fruitful life